
P r o t o k ó ł Nr 40/2023
z posiedzenia Komisji Wspólnej
z dnia 22.06.2023 r.

W dniu 22.06.2023r w  Sali posiedzeń Urzędu Gminy w Skoroszycach odbyła Komisja 
Wspólna Rady Gminy.

Na komisji obecnych było 12 radnych
Nieobecni: Radna Katarzyna Gawlas, Radna Anna Kalisz, Radny Marcin Kapinos

Ponadto obecni byli:
Pani Wójt – Barbara Dybczak, Pani Skarbnik –Agnieszka Kaczmarczyk, Kierownik GZEASiP, 
Kierownik ZOiW , Panie Dyrektor ZSP w Skoroszycach i Sidzinie , Z-ca Dyrektora ZSP w 
Chróścinie

Ad 1.Przewodniczący Rady Gminy Skoroszyce Pan Henryk Sokołowski przywitał obecnych,  
otworzył obrady Komisji Wspólnej. 

Odczytał porządek obrad

1. Otwarcie obrad

2. Zaopiniowanie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2023 rok.
3. Zaopiniowanie uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej.
4. Omówienie Sprawozdania z wykonania budżetu za 2022 r.
5. Zaopiniowanie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Skoroszyce.
6. Dyskusja nad raportem o stanie Gminy.
7.  Zaopiniowanie uchwały w sprawie  udzielenia Wójtowi Gminy Skoroszyce wotum zaufania za
2022 rok
8. Zaopiniowanie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania z monitoringu realizacji poszcze-
gólnych celów operacyjnych strategii rozwoju obszaru funkcjonalnego Partnerstwo Nyskie 2020
9. Zaopiniowanie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania z monitoringu realizacji poszcze-
gólnych celów operacyjnych Strategii Rozwoju Społecznego Obszaru Funkcjonalnego Partnerstwo
Nyskie 2020
10.Zaopiniowanie  uchwały  w sprawie  zatwierdzenia  sprawozdania  z  monitoringu  realizacji  po-
szczególnych celów operacyjnych Strategii Rozwoju Transportu Obszaru Funkcjonalnego Partner-
stwo Nyskie 2020
11.Zaopiniowanie  uchwały  w sprawie zatwierdzenia  sprawozdania  z  monitoringu  realizacji  po-
szczególnych celów operacyjnych Strategii Rynku Pracy Obszaru Funkcjonalnego Partnerstwo Ny-
skie 2020 
12. Zaopiniowanie uchwały w sprawie trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków ze-
społu interdyscyplinarnego
13.  Zaopiniowanie  "Raportu Wójta z realizacji w 2022 roku Gminnego programu profilaktyki i
rozwiązywania problemów alkoholowych oraz przeciwdziałania narkomanii na lata 2023-2025".
14. Zaopiniowanie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XLII/352/2023 zmieniającej uchwałę nr
XXV/217/2021 w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu za-
warcia umowy dzierżawy nieruchomości gruntowej stanowiącej własność Gminy Skoroszyce
15.Zaopiniowanie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy najmu i dzierżawy na
okres kolejnych 3 lat  
16. Sprawy różne.
17. Zakończenie posiedzenia.



Ad.2 Głos zabrała p. Skarbnik, która omówiła zmiany w budżecie:

W załączniku nr 1 zwiększono dochody budżetu o kwotę 3 213,93zł. 

- w rozdziale 90005 – Ochrona powietrza atmosferycznego i klimatu -  zwiększa się dochody 
bieżące o kwotę 3 213,93zł. – jest to dodatkowy grant dla gminy  w związku z prowadzeniem 
punktu konsultacyjno – informacyjnego programu „Czyste Powietrze”,

- w rozdziale 92105 – Pozostałe zadania w zakresie kultury – zwiększa się dochody o kwotę 
2 250,00zł.

- w rozdziale 92601 – Obiekty sportowe – zwiększa się dochody o kwotę 2 250,00zł. 

w/w zwiększenia dokonujemy w związku z podpisanymi  umowami z Powiatem Nyskim na dotację
w ramach programu „Odnowa wsi w powiecie nyskim” dla sołectw:  Skoroszyce - na doposażenie 
placu zabaw i Brzeziny -  na zakup lamp solarnych na boisku.

- w rozdziale 75814 – Różne rozliczenia finansowe – zwiększa się dochody bieżące o kwotę 
10 000,00zł. – są to wpływy z rozliczeń z lat ubiegłych – jednocześnie zwiększa się wydatki o 
powyższą kwotę jako wkład własny do dotacji w ramach Odnowy wsi.

- w rozdziale 80101 – Szkoły podstawowe – zwiększa  się dochody o kwotę 11 597,73zł. – jest to 
kwota odszkodowania za zalane pomieszczenia w ZSP Skoroszyce w związku z nieszczelnym 
dachem, jednocześnie powyższą kwotę wprowadza się do wydatków ZSP Skoroszyce celem 
przeprowadzenia potrzebnych napraw. 

W załączniku nr 2 dokonano zmniejszenia  wydatków bieżących o kwotę 51 946,00zł. zwiększenia
wydatków bieżących o kwotę 19 213,83zł. i majątkowych o kwotę 46 946,00zł. 

- w rozdziale 01044 – Infrastruktura sanitacyjna wsi – zmniejszamy dotację przedmiotową dla 
ZOiW o 11 000,00zł. w związku z tym iż limit dopłaty do kanalizacji  to kwota 244.000zł. , a w 
budżecie została zaplanowana kwota 255.000zł.  

Jednocześnie zwiększamy dotację dla ZOiW w rozdziale 40002 – Dostarczanie wody – o 11 000zł 
gdyż limit dopłaty do wody wynosi 275.000zł. a kwota w planie to 264.000zł. 

Po dokonaniu powyższych zmian przyznana dotacja przedmiotowa będzie się mieścić w limitach 
przyjętych uchwałą RG nr XLII/333/2023.

- w rozdziale 80104 – Przedszkola – zmniejszamy wydatki bieżące o kwotę 5 000zł. i jednocześnie 
zwiększamy o w/w kwotę rozdział – 85516 – System opieki nad dziećmi w wieki do lat 3- 
zwiększamy dotację dla Gminy Nysa w związku ze zwiększoną ilością dzieci z terenu gminy  
uczęszczających do żłobków  w Nysie.

- w rozdziale 75412 – Ochotnicze straże pożarne – oraz

- w rozdziale 92105 – Pozostałe zadania w zakresie kultury -  zmniejszamy 2x kwotę 23 473zł.

Na wniosek sołectwa wsi Chróścina dokonuje się zmian w planie Funduszu Sołeckiego na rok 2023
i przeznacza kwotę 46 946zł. na Modernizację budynku szatni na boisku sportowym w Chróścinie –
rozdział – 92601 – Obiekty sportowe – jako wydatki majątkowe.

Jednocześnie zostały zmienione załączniki o dotacjach i Funduszu Sołeckim.

Kierownik GZEASIP zapytała, czy zmiany , jeżeli chodzi o środki i wyjazd z Erasmusa, wiążą się 
ze zmniejszoną liczbą dzieci, czy ze zmniejszoną liczbą dni.



Na Komisję zaproszono Kierownik IP, która omówiła inwestycję na ul. Działkowej i Chabrowej w 
Skoroszycach.
Rozmawiano o modernizacji stacji uzdatniana wody, część inwestycji zakończona będzie do paź-
dziernika, zakończenie całości do częrwca 2024 r. W tym roku (2023) zostanie przeznaczone na ten 
cel 1,5 mln zł, reszta dotacji przeniesiona jest na 2024 r.

Następnie głos zabrała p. Kierownik ZOiW  informując o spotkaniu z geologiem
w celu wyznaczenia miejsca na budowę studni, w przyszłym tygodniu będzie decyzja jaka to będzie
studnia i na jakiej głębokości, teren do szukania wody jest ograniczony. Koszt budowy takiej studni 
waha się od 480 tys. do ok.600 tys. zł. netto
W pierwszej kolejności robimy dokumentację na oczyszczalnię ścieków.
Następnie rozmawiano o umieszczanie światłowodów w pasie drogowym i problemach z firmą wy-
konującą roboty ziemne.
Radni zadawali pytania w związku z sytuacją w gminie.
Radny Srebniak zapytał o przebudowę oświetlenia w Gminie, czy podpisana jest już umowa?
Pani Wójt odpowiedziała,że tak, Tauron ma przystąpić do działania niezwłocznie, wymiana potrwa 
kilka lat.
Następnie dyskutowano o banerze  za Pomnikiem w Skoroszycach.

Ad.3  Zaopiniowanie uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej.
WPF tożsamy jest z uchwała budżetową. Zaopiniowano pozytywnie.

Ad.4  Omówienie Sprawozdania z wykonania budżetu za 2022 r.
Przewodniczący RG zwrócił się do zebranych poprosił o ocenę budżetu P. Skarbnik
P. Skarbnik oznajmiła, ze budżet wykonany jest dobrze, jedyny problem na jaki zwróciło uwagę 
RIO to dotacja na zagospodarowanie Sidziny i zapłata odsetek.
Omówione zostało to na Komisji Rewizyjnej. Głos zabrała Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej 
nadmieniając, ze komisja miała miejsce 18 maja, analizując dokumenty związane z budżetem. Nie 
było nic do zakwestionowania, więc członkowie komisji wystąpili z wnioskiem o udzielenie abso-
lutorium.
Ad.5 Zaopiniowano pozytywnie.
Ad.8-11 Głos zabrał Z-ca Wójta poinformował, że są to sprawozdania naszych partnerów, które 
trzeba zatwierdzić uchwałami Rady Gminy.

Ad.12  Zaopiniowanie uchwały w sprawie trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków 
zespołu interdyscyplinarnego.
Przewodniczący RG oddał głos Kierownik GOPS, która oznajmiła, ze zmieniła się ustawa i wymo-
giem formalnym jest wprowadzenie zmiany poprzez uchwałę RG.
Istotną zmianą jest zapis: „ przeciwdziałanie przemocy domowej”,  a nie jak było poprzednio – 
przemocy w rodzinie.

Ad.13  Zaopiniowanie "Raportu Wójta z realizacji w 2022 roku Gminnego programu profilaktyki i 
rozwiązywania problemów alkoholowych oraz przeciwdziałania narkomanii na lata 2023-2025"
Przewodniczący RG o głos poprosił ponownie Kierownik GOPS, która omówiła najważniejsze za-
gadnienia treści raportu. Główne działania komisji:
 organizacja i finansowanie szkoleń min. dla nauczycieli i rodziców, członków GKPRA, Zespołu
Interdyscyplinarnego ds. Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie, sprzedawców napojów
alkoholowych,
• finansowanie programów profilaktycznych w szkołach na terenie gminy: „Poruszające bajki o
emocjach”, „Nie marnuj swojego życia”,
• finansowanie zagospodarowania czasu wolnego dzieci i młodzieży (zajęcia sportowe),
• finansowanie doposażenia placu zabaw,



• zakup materiałów profilaktycznych,
• dofinansowanie działań profilaktycznych realizowanych przez Rady Sołeckie, Zespół Szkolno-
Przedszkolny w Skoroszycach, Zespół Szkolno-Przedszkolny w Chróścinie, Zespół Szkolno-
Przedszkolny w Sidzinie, Stowarzyszenie na rzecz odnowy i rozwoju wsi „Góral Sidzina”, Polski
Związek Wędkarski w Opolu Koło Sidzina.
Raport zaopiniowano pozytywnie

Ad.14. Zaopiniowanie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XLII/352/2023 zmieniającej uchwałę
nr XXV/217/2021 w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu 
zawarcia umowy dzierżawy nieruchomości gruntowej stanowiącej własność Gminy Skoroszyce
Przewodniczący RG przypomniał , ze chodzi o teren  w Starym Grodkowie dzierżawiony przez  To-
warzystwo historyczne Kryptonim T4. 
Jako, że prowadzą działanie o charakterze historyczno edukacyjnym , dobre i pożyteczne , potrze-
bują rozszerzenia terenu, co  należy im ułatwić.

Ad.1 5   Zaopiniowanie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy najmu i dzierża-
wy na okres kolejnych 3 lat.
Uchwała  dotyczy dzierżawy gruntów gminnych oraz najmy, podejmowana cykliczne.
Zaopiniowano pozytywnie.

Ad.6 Dyskusja nad raportem o stanie Gminy.

Dyskusję rozpoczął Przewodniczący RG stwierdzając, że najbardziej martwiącą rzeczą jest demo-
grafia – więcej ludzi umiera niż się rodzi.

Dyskutowano o drogach, o potrzebie ich remontów i budowy. Stwierdzono, że robi się ich tyle, na 
ile stać gminę.
Radna Juśkiewicz zauważyła, że nastąpił spadek generowania odpadów.
Po dyskusji radni pozytywnie zaopiniowali Raport o stanie Gminy za 2022 r.

Ad.7 Zaopiniowanie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Skoroszyce wotum zaufania za
2022 rok
Radni  pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały.

Ad.14. Zaopiniowanie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XLII/352/2023 zmieniającej uchwałę
nr XXV/217/2021 w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu 
zawarcia umowy dzierżawy nieruchomości gruntowej stanowiącej własność Gminy Skoroszyce
Przewodniczący RG przypomniał , ze chodzi o teren  w Starym Grodkowie dzierżawiony przez  To-
warzystwo historyczne Kryptonim T4. 
Jako, że prowadzą działanie o charakterze historyczno edukacyjnym , dobre i pożyteczne , potrze-
bują rozszerzenia terenu, co  należy im ułatwić.

Ad.15 Zaopiniowanie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy najmu i dzierżawy 
na okres kolejnych 3 lat.
Uchwała  dotyczy dzierżawy gruntów gminnych oraz najmy, podejmowana cykliczne.
Zaopiniowano pozytywnie.

Ad.16. Sprawy różne.
Przewodniczący RG zapytał czy rzeki będą wyczyszczone.

P. Wójt odpowiedziała, że Wody Polskie odmówiły czyszczenia rzek.



Poruszono również kwestię obwodnicy Sidziny. P. Wójt powiedziała, że odbyło się spotkanie 
mieszkańców Sidziny w tej sprawie, frekwencja była jednak niewielka. Spotkanie przebiegło spo-
kojnie, pytano o ekrany dźwiękowe, odległość najbliższego zabudowania (150 m).
Dyrektor od spraw inwestycyjnych, obecny na spotkaniu, wyjaśnił, jak będzie się to odbywało.

Przewodniczący RG zapytał czy węgiel jest już całkowicie sprzedany?
P Wójt odpowiedziała, że zostało ok 4 ton.
Przewodniczący RG poprosił o przestawienie znaku w Skoroszycach ( w kierunku Brzezin) z po-
wodu rozbudowy miejscowości w tamtym obszarze.

Radny Jakisz zapytał o łatanie dziur w Makowicach.
Radna Gmyr pytała o naprawie nawierzchni po usunięciu awarii wody  na osiedlu w Chróścinie.

Kierownik ZOiW odpowiedziała, że sprawy te wpisane są w grafik prac. 
Radny Rzepka zapytał, co się stało z tablicą obok domu nauczyciela.

P. Wójt odpowiedziała, że tablica została usunięta przez konserwatora, ponieważ była uszkodzona.

Ad.10 Po dyskusji Przewodniczący RG podziękował zebranym i zamknął obrady.

Sporządziła :
R.Czeropska


